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Protokół nr 49/2023
z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbytego 18 kwietnia 2023 r.

Posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbyło w sali obrad (pok. 229) Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle przy ul. Grzegorza
Piramowicza 32.

W posiedzeniu uczestniczyli:

1) Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta ds. oświatowych i społeczno-
gospodarczych;

2) Leszek Dulęba – radca prawny;
3) Beata Kaczyńska-Pogwizd – kierownik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki;
4) Joanna Hencel – kierownik Wydziału Oświaty i Wychowania;
5) Tomasz Jamielucha – kierownik referatu ds. planowania przestrzennego;
6) Izabela Migocz - dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej oraz dyrektor

zarządzający Muzeum Ziemi Kozielskiej;
7) Piotr Gabrysz – dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury;
8) Tomasz Radłowski – dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji;
9) przedstawicielka żłobka „Wesoła Gromadka”;
10)przedstawicielka żłobka „Dziupla Wiewiórki”.

Obecność członków komisji - według załączonej listy obecności, która stanowi
załącznik do niniejszego protokołu.

Ad 1.
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia posiedzenia o godz. 16:05 stwierdzenia prawomocności obrad i powitania
dokonał przewodniczący komisji Andrzej Kopacki (w chwili rozpoczęcia obrad
nieobecny był radny Jacek Król. Radny dołączył do posiedzenia).
Przewodniczący komisji stwierdził, że zostało osiągnięte kworum oraz, że obrady
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu są prawomocne.
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Ad 2.
Wnioski do porządku obrad.

Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Wnioski do porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr 48/2023 z 21 marca 2023 r.
4. Program „Maluch+”. Spotkanie z przedstawicielami niepublicznych i

publicznych żłobków.
5. Postępy w realizacji Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami.
6. Sprawozdania z działalności za 2022 rok:

1) Miejskiej Biblioteki Publicznej;
2) Muzeum Ziemi Kozielskiej;
3) Miejskiego Ośrodka Kultury;
4) Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji.

7. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
8. Zakończenie obrad.

W związku z brakiem uwag do porządku obrad, przewodniczący komisji przeszedł do
kolejnego punktu w porządku obrad.

Ad 3.
Przyjęcie protokołu nr 48/2023 z 21 marca 2023 r.

W związku z brakiem osób zgłaszających uwagi, przewodniczący poddał pod
głosowanie ww. protokół:

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (7)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Katarzyna
Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski
NIEOBECNI (1)
Jacek Król
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Ad 4.
Program „Maluch+”. Spotkanie z przedstawicielami niepublicznych
i publicznych żłobków.

Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta ds. oświatowych i społeczno-gospodarczych
poinformował, iż gmina złożyła wniosek do programu „Maluch+”. W chwili obecnej
wniosek został zweryfikowany pozytywnie dla 41 miejsc żłobkowych. Dnia 28
kwietnia pojawi się ministerialna lista, a następnie do 10 dni roboczych gmina złoży
oświadczenia. Program dofinansowuje prawie w 100% przez trzy lata funkcjonowanie
tych miejsc żłobkowych oraz maksymalnie 1 mln 850 tys zł na wyremontowanie
obiektu, w którym będzie realizowane owe zadanie. Kończąc dodał, że gmina
zapewnia 100% zapotrzebowanie, więc nie ma dziecka dla którego zabrakłoby miejsca
w żłobku.

Przedstawicielka żłobka „Dziupla Wiewiórki” poinformowała, iż z roku na rok coraz
mniej dzieci się rodzi. W chwili obecnej już pierwszy raz pojawia się sytuacji, iż nadal
są miejsca wolne w żłobku „Dziupla Wiewiórki”, więc utworzenie przez gminę
kolejnych miejsc w żłobkach publicznych spowoduje likwidację żłobków prywatnych.

Przedstawicielka żłobka „Wesoła Gromadka” podzieliła się opinią, iż nie widzi
powodu, aby gmina tworzyła kolejne miejsca żłobkowe, jeśli w chwili obecnej jest
100% dzieci objęte opieką, tym bardziej, że są miejsca wolne w żłobkach
niepublicznych. Podkreśliła, iż program będzie utrzymywał żłobek tylko przez trzy
lata, jednakże później gmina będzie musiała przejąć tą funkcję. Dodała, iż co roku
dzieci jest coraz mniej.

Andrzej Kopacki przypomniał, iż demografia jest zjawiskiem zmiennym, rzeczywiście
trudno przewidzieć co będzie za około cztery lata, chociaż prognozy nie są
optymistyczne. Natomiast powstał program z którego skorzysta bardzo dużo
samorządów, więc nie skorzystanie z niego również mogłoby się wiązać z krytyką
niektórych mieszkańców.

Katarzyna Kukolka-Bogocz poinformowała, iż program będzie realizowany od roku
2023 do 2029. Uważa, iż złą decyzją byłoby nie skorzystanie z programu, ponieważ w
latach 2019-2020 brakowało miejsc żłobkowych. W zeszłym roku żłobki niepubliczne
w miesiącu kwietniu posiadały już listę rezerwową, więc w tym roku tylko są nadal
wolne miejsca. Dodała, iż matka pracująca na umowę zlecenie posiadająca dwójkę
dzieci woli nie pracować, ponieważ nie opłaca się jej to finansowo. Zwróciła uwagę, iż
dzieci żłobkowe również często chorują, a za nieobecność dziecka również trzeba
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zapłacić w żłobku. Radna ma nadzieję, iż listy w żłobkach niepublicznych zapełnią
się, gdy zostaną zamknięte listy w żłobkach publicznych.

Przewodniczący komisji poinformował, iż dyskusja została wyczerpana w związku
z tym powiedział, że komisja zapoznała się oraz przyjęła ww. informacje.

Ad 5.
Postępy w realizacji Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami.

Tomasz Jamielucha, kierownik referatu ds. planowania przestrzennego przedstawił
informacje, które stanowią załącznik do niniejszego punktu (udostępniony na stronie
internetowej www.kedzierzynkozle.esesja.pl).

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki zapytał, czy strona urzędowa stworzyła listę
obiektów zabytkowych, które powinny w pierwszej kolejności być remontowane.
Zapytał także, czy są jakieś plany dotyczące lamusa.

Kierownik referatu odpowiedział, iż strona urzędowa zleciła opracowanie
dokumentacji projektowo-kosztorysowej odbudowy lamusa. Wstępne opracowanie
jest gotowe, natomiast nie ustalono jeszcze konkretnie formy tego budynku, więc
prace trwają. W planie z 2021 roku koszt odbudowy wraz z reliktem wieży opiewał na
kwotę 301 tys zł. Kierownik poinformował, iż wydział posiada listę obiektów
zabytkowych, które należy interweniować w pierwszej kolejności, w związku ze złym
stanem technicznym.

Katarzyna Kukolka-Bogocz zapytała o dotacje na rok 2023, o które gmina wnioskuje,
a mianowicie o dotacje na budynki. W informacji jest napisane o dotacjach na budynki
przy ul. Targowej 1, 3, 5 oraz na budynek przy wyspie, poinformowała,
iż w informacji brakuje jeszcze trzeciego wniosku.

Kierownik Tomasz Jamielucha wyjaśnił, iż trzeci wniosek wpłynął po przekazanej
informacji o zabytkach, stąd brak. Jednakże wszystkie trzy wnioski zostały przyjęte
i są procedowane.

Przewodniczący komisji poinformował, iż dyskusja została wyczerpana w związku
z tym powiedział, że komisja zapoznała się oraz przyjęła ww. informacje.

Ad 6.
Sprawozdania z działalności za 2022 rok:
- Miejskiej Biblioteki Publicznej,

http://www.kedzierzynkozle.esesja.pl/
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- Muzeum Ziemi Kozielskiej,
- Miejskiego Ośrodka Kultury,
- Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji.

Dyrektorzy przedstawili informacje, które stanowią załącznik do niniejszego punktu
(udostępniony również na stronie internetowej www.kedzierzynkozle.esesja.pl).

Jacek Król poprosił o wyjaśnienie dyrektor Izabelę Migocz przychodów z muzeum
usług własnych dotyczących „udostepnienia prądu i wody burmistrz”.

Pani dyrektor odpowiedziała, iż wkradł się błąd literowy, ponieważ chodziło o firmę
Budmistrz, a nie „burmistrz”.

Katarzyna Kukolka-Bogocz zapytała dyrektora Miejskiego Ośrodka Kultury, czy
mógłby złożyć zapytanie ofertowe do np. wypożyczalni filmów do starego projektowa,
aby uruchomić kino na osiedlu Blachownia.

Dyrektor Piotr Gabrysz odpowiedział, iż filmy do starego projektora bardzo ciężko
uzyskać, a koszt jednego seansu jest coraz większy. Po za tym są to stare filmy, które
widzowie mogą zobaczyć w swojej telewizji. Jeśli mieszkańcy chcą obejrzeć film w
kinie to zaprasza do kina „Chemik” oraz „Twierdzy”.

Jacek Król zwrócił uwagę, iż sprawozdanie Miejskiego Ośrodka Kultury należy
poprawić, ponieważ nie zgadzają się podane kwoty tj. stan początkowy nie zgadza się
ze stanem końcowym, a także w przychodach nie powinna znajdować pozycja nr 5.
Poprosił o sprawdzenie z księgową sprawozdania.

Andrzej Kopacki zapytał dyrektora Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji o stadion
przy ul. Chrobrego.

Dyrektor Tomasz Radłowski odpowiedział, iż w dniu dzisiejszym otrzymał informację
dotyczącą kosztorysu oraz projektu, więc pracownicy będą działać. Do 8 maja jest
termin składania wniosków w ramach programu „Sportowa Polska” do ministerstwa.

Jacek Król zapytał dyrektora Tomasz Radłowskiego, na czym udało się zaoszczędzić
przy pozycji „wynagrodzenia pracowników”.

Dyrektor odpowiedział, że Zakład Ubezpieczeń Społecznych przejął zobowiązania
obiektu, a także jeżeli pracownik, który pracował pół etatu przeszedł na emeryturę to

http://www.kedzierzynkozle.esesja.pl/
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pozostali pracownicy starają się przejąć ten zakres obowiązków. Stałe zatrudnienie to
około 96 pracowników.

Przewodniczący komisji poinformował, iż dyskusja została wyczerpana w związku
z tym powiedział, że komisja zapoznała się oraz przyjęła ww. sprawozdania.

Ad 7.
Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Komisja ustaliła termin kolejnego posiedzenia na 16 maja godz. 16:00.

Ad 8.
Zakończenie obrad.

Przewodniczący obrad podziękował za udział w posiedzeniu, po czym o godz. 17:40
zamknął obrady Komisji Edukacji, Kultury i Sportu.

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI (-)

Andrzej Kopacki

Protokołowała Joanna Motyl


